

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, March 2, 2018 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 2 mars 2018 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

J. Alcock  
H. Ali-Hassan  
A. Avolonto  
C. Campbell  
C. Coates  
E. Coburn  
S. Couture  
S. Coysh  
A. Cyr  
I. Djordjevic  
S. Duncan  
G. Ewen  
L. Free  
F. Garon  
E. Gutterman  
M.-C. Guzmán  
L. Hébert  
V. Hildebrand  
D. Ipperciel  
L. Jackson  
M. Jurdjevic

S. Langlois  
M.-E. Lebel  
R. Lenton (President)  
G. Levine  
E. Light  
W. Maas (Chair/président)  
M. Macaulay  
I. Martin  
N-G. Martineau  
J. McDonough-Dolmaya  
J. Michaud  
M. Mondélice  
T. Moore  
B. Morgan  
M. Péguret  
L. Philips (Int. VPA & Provost)  
B. Price  
A. Pyée  
E. Raventós-Pons  
J. Rivest  
I. Roberge

J. Robinson  
M. Roy  
D. Scheffel-Dunand  
S. Shahrokni  
V. Schoof  
A. Takam  
P. Theophanidis  
U. Viswanathan  
A. Zamora  
L. Bartlett  
L. Bekirsky  
K. Clark  
S. DeRoches  
A. Doak  
C. Germaine  
K. Henderson  
D. Hoffman  
D. Norenberg  
P. Simard  
W. Toledo

### 1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:32 p.m.

The Chair made a [short presentation](#) showing that Glendon's tenure-stream faculty complement was well over 100 consistently until late 1990s, but since then has always been less, despite enrolment doubling and new programs being introduced. This shrinkage impedes collegial governance. York should commit to regrow Glendon's faculty complement.

### 1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 32.

Le président donne une courte présentation qui montre que le nombre de professeurs à temps plein à Glendon était bien supérieur à 100 jusqu'à la fin des années 1990, mais depuis, il a toujours été inférieur à ce chiffre malgré que les inscriptions ont doublées et que de nouveaux programmes ont été introduits. Ce rétrécissement affecte la gouvernance collégiale. York devrait s'engager à augmenter le corps professoral de Glendon.

## **2. Minutes of the previous meeting**

### **▪ January 26, 2018**

The minutes were **approved**.

## **3. Matters arising from the minutes**

There were none.

## **4. Inquiries and Communications**

- President & Vice-Chancellor R. Lenton and Interim VP Academic & Provost L. Philipps

President Lenton gave an outline of the Decanal renewal procedures and addressed the concerns about the process for consideration of the reappointment of Principal Ipperciel. She noted that given that, one of the main concerns was anonymity, UIT will act as a third party outside the President's and Provost's office to receive input survey form. UIT will confirm that responses have been submitted by individuals eligible to participate (all responses must therefore be signed, i.e., attributable) and will remove all identifying information from all submissions prior to forwarding to the President and Provost. Input from members of Council and Full-time administrative staff will be due on Friday, March 16, 2018. A Senior Faculty member at Glendon will be invited to validate the results of the consultations which will be presented to Council.

During the ensuing Q&A period, the Chair of Council communicated the preliminary response of PPNC to the Decanal renewal procedures, stating that PPNC welcomes broadening of consultation and would emphasize the following principles: 1. Broad inclusive and representative consultation; 2. Preserving anonymity and 3. Consideration of all information no matter the source.

## **2. Procès-verbal de la séance précédente**

### **▪ 26 janvier 2018**

Le procès-verbal est **approuvé**.

## **3. Questions dérivant du procès-verbal**

Il n'y en a aucune.

## **4. Communications et questions diverses**

- « President & Vice-Chancellor R. Lenton and Interim VP Academic & Provost L. Philipps »

La présidente Lenton donne un aperçu des procédures du pour le renouvellement du mandat des doyens et répond aux préoccupations concernant le processus de renouvellement du mandat du principal Ipperciel. Elle note que comme l'une des principales préoccupations est l'anonymat, le service UIT agira à titre de tierce partie à l'extérieur du bureau de la présidente et de la provost et recevra les formulaires du sondage. UIT confirmera que les réponses ont été soumises par les personnes admissibles (toutes les réponses doivent être signées, donc attribuables) et supprimera tout renseignement permettant d'identifier les répondants de toutes les soumissions avant de les transmettre à la présidente et à la provost. Les réponses des membres du Conseil et du personnel administratif à temps plein doivent être remis d'ici le vendredi 16 mars 2018. Un membre du corps professoral de Glendon sera invité à valider les résultats des consultations qui seront présentés au Conseil.

Au cours de la période de Q&R qui suit le président du conseil communique la réponse préliminaire du CDPMC aux procédures de renouvellement déclarant que le CDPMC accueille favorablement l'élargissement de la consultation et souligne les principes suivants : 1. grande consultation inclusive et représentative ; 2. préservation de l'anonymat et 3. prise en compte de toutes les informations, peu importe la source.

Following the Q&A period, President Lenton indicated that she hoped Council members would be confident with the revised procedures. The President believes that Council members and Full-time administrative staff would have the requisite knowledge of Glendon matters to provide input, and would therefore consider only that input in forming the President's recommendation to the Board, in consultation with the Provost. The President believes that providing an outside office, namely UIT, would suffice for this review, she would subsequently investigate the potential for utilizing an external body outside of the University for the future.

In closing, President Lenton agreed to come back to Council to discuss other issues.

Following a short break, Council resumed and the Chair sought consent to consider the motion from PPNC pertaining to the eventuality of a CUPE3903 strike. With consent, the following motion was moved by PPNC:

- **For reasons set out in the rationale below, it is the opinion of Council that classes should not be held in the event of a CUPE 3903 strike.**  
Rationale: Holding classes during a strike will compromise the academic integrity of our programmes. Safety and security of our students is a paramount concern. Uncertainty generates student and faculty anxiety and negatively impacts mental health. Therefore, the clarity provided by suspending all classes for the duration of the strike safeguards academic integrity, and promotes student safety and student and faculty mental health.

Following discussion, the motion was **approved**.

Along the same line as the above motion the following motion was moved, (S. Couture and J. Michaud), discussed, and **approved**:

Après la période de Q&R, la présidente Lenton indique qu'elle souhaiterait que les membres du Conseil fassent confiance aux procédures révisées. La présidente croit que les membres du Conseil et le personnel administratif à plein temps auraient les connaissances nécessaires sur les questions touchant Glendon pour fournir des commentaires et, par conséquent, elle ne prendra en considération que ces commentaires, en consultation avec la provost, pour formuler la recommandation de la présidente au Conseil administratif. La présidente estime que les services d'un bureau externe, à savoir l'UIT, suffira pour ce sondage ; elle étudiera par la suite la possibilité d'utiliser, à l'avenir, un organisme à l'extérieur de l'Université.

En terminant, la présidente Lenton accepte également de revenir au Conseil pour discuter d'autres questions.

Après une brève pause, le Conseil reprend et le président demande le consentement pour examiner la motion de la section 3903 du SCFP (CUPE). Avec consentement, la motion suivante est proposée par le CDPMC :

- **« For reasons set out in the rationale below, it is the opinion of Council that classes should not be held in the event of a CUPE 3903 strike.**  
Rationale: Holding classes during a strike will compromise the academic integrity of our programmes. Safety and security of our students is a paramount concern. Uncertainty generates student and faculty anxiety and negatively impacts mental health. Therefore, the clarity provided by suspending all classes for the duration of the strike safeguards academic integrity, and promotes student safety and student and faculty mental health. »

Suite à la discussion, la motion est **approuvée**.

Dans la même ligne que la motion ci-dessus, la motion suivante est proposée (S. Couture et J. Michaud), discutée et **approuvée**.

- **That Senate Executive suspend all classes on the Glendon Campus in the event of and for the duration of a CUPE 3903 strike, based on the previous motion.**

- **« That Senate Executive suspend all classes on the Glendon Campus in the event of and for the duration of a CUPE 3903 strike, based on the previous motion. »**

#### **5. Principal's and Associate Principals' Remarks**

The Principal, D. Ipperciel informed Council of the following:

- Glendon has received \$4.65 M in funding for new programs for next year. The cost of Bilingualism and also the impact of the new Université de l'Ontario français are also being considered.
- A new Administrator (A. Barbisan), reporting to him has been appointed (on an interim basis) as the CSBO Director for Glendon Campus.

The Associate Principal (Academic), I. Roberge recognized the two motions pertaining to the CUPE 3903 strike approved earlier. However, in order to preserve academic integrity, it would be important that all Faculty fill out the form which had been communicated to them indicating if their classes would be suspended during the disruption and providing a justification. Unless, the form is submitted, it will be assumed that courses will be offered as scheduled. He also reminded the students of their rights and informed them that if they decide not to attend classes, they will be accommodated accordingly in due course. He then responded to various questions from members and also made reference to the communications from Senate Executive Committee.

At this point, a motion to extend the meeting for another 30 minutes was approved.

#### **5. Remarques du principal et des vice-principaux**

Le principal, D. Ipperciel présente les thèmes suivants :

- Glendon a reçu un financement de 4,65 millions \$ pour les nouveaux programmes pour l'année prochaine. Le coût du bilinguisme et l'impact de la nouvelle Université de l'Ontario français sont également à l'étude.
- Un nouvel administrateur (A. Barbisan) qui se reportera à lui a été engagé (poste intérimaire) à titre de Directeur de CSBO au Campus Glendon.

Le vice-principal aux affaires académique, I. Roberge reconnaît les deux motions concernant la grève de la section 3903 du SCFP approuvées plus tôt. Cependant, afin de préserver l'intégrité académique, il serait important que tous les membres du corps professoral remplissent le formulaire qui leur a été envoyé en indiquant si leurs cours seront suspendus pendant le conflit de travail et en fournissant une justification. À moins que le formulaire ne soit soumis, on présumera que les cours seront offerts. Il rappelle également aux étudiants leurs droits et les informe que s'ils décident de ne pas assister aux cours, ils seront accommodés en conséquence. Il répond ensuite aux diverses questions des membres et fait également référence aux communications du Comité exécutif du Sénat.

À cet instant, une motion afin de prolonger la séance de 30 minutes est approuvée.

The Associate Principal (Research and Graduate Studies), D. Scheffel-Dunand reminded members of the Research Festival on April 5<sup>th</sup> and encouraged them to participate. She added that the festival might be cancelled if the duration of the CUPE 3903 strike goes beyond 7 days.

La vice-principale à la recherche et aux études supérieures, D. Scheffel-Dunand rappelle la tenue du festival de la recherche le 5 avril et encourage les membres à y participer. Elle mentionne toutefois que le festival risque d'être annulé si la grève de la section 3903 du SCFP dure plus de sept jours.

## 6. Reports from Standing Committees

### (a) **CASTL**

C. Coates informed that, following review by the Senate Academic Standards, Curriculum and Pedagogy Committee, further changes have been made to the [Public History Certificate](#) which was approved by Council on November 24, 2017. A [link](#) to the revised version will be made available to members of Faculty Council for information.

C. Coates then presented the proposals from the Psychology Department for Changes to their [BA](#) and [BSc](#) programs and they were approved.

### (b) **Curriculum Committee**

I. Djordjevic presented the Curriculum submissions from the French Studies and Political Science Departments and they were all **approved**.

### (c) **Policy, Planning and Nominating Committee**

E. Light, the Chair of PPNC presented the Committee's [Report](#).

Council approved that the following Faculty members be elected to share the designated seat on Senate Executive for the rest of the year: M. C. Guzman (for March), T. Moore (for April & May) and W. Maas (for June).

## 6. Rapports des comités permanents

### (a) **CNAP**

C. Coates annonce qu'après consultation par le « Senate Academic Standards, Curriculum and Pedagogy Committee », d'autres changements ont été apportés au Certificat en histoire publique approuvé par le Conseil le 24 novembre 2017. Un [lien](#) menant vers la version révisée sera mis à la disposition des membres du Conseil pour information.

C. Coates présente ensuite les soumissions du département de Psychologie pour les changements aux exigences de leurs programmes de [BA](#) et [BSc](#) et elles sont approuvées.

### (b) **Comité des programmes**

I. Djordjevic présente les soumissions des départements suivants : Études françaises et Science politique. Elles sont **approuvées**.

### (c) **Direction, planification et mises en candidature**

E. Light, le président du CDPNC présente le [rapport](#) du comité.

Le conseil approuve que les membres du corps professoral suivants soient élus pour partager le siège désigné du comité exécutif au sénat pour le reste de l'année : M. C. Guzmán (en mars), T. Moore (en avril & mai) et W. Maas (en juin).

**(d) Budget and Faculty Complement**

M. Jurdjevic presented the Committee's [report](#).

**7. Other Business**

- K. Clark, the Chair of the Glendon Student Caucus presented a report pertaining to the proposal for [Plurilingual Foundations](#).
- Strategic Research Plan – VP Research & Innovation.

VP R. Haché presented his [report](#) and welcomed feedback from members of Council's.

**8. Adjournment**

The meeting was adjourned at 16:30 p.m.

**(d) Budget et effectifs professoraux**

M. Jurdjevic présente le [rapport](#) du comité.

**7. Autres questions**

- K. Clark, la présidente du caucus étudiant de Glendon présente un rapport sur la proposition du « [Plurilingual Foundations](#) ».
- « Strategic Research Plan »

Le vice-président R. Haché présente son [report](#) et invite les membres du Conseil de lui faire parvenir leurs commentaires.

**8. Levée de la séance**

La séance est levée à 16 h 30.